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Společně pro členy i veřejnost

Pořádání autobusových zájezdů za účelem 

pozorování ptactva a poznávání ornitologicky 

významných lokalit má v Přerově dlouholetou 

tradici. Již jako člen Moravského ornitologického 

sdružení jsem měl možnost se zúčastnit úžasné-

ho zájezdu do Rakouska k Neziderskému jezeru 

a blízkým solným jezírkům. Zájezd tehdy vedl 

zkušený ornitolog a opravdový znalec přírody, 

předseda MOS dr. Stanislav Svoboda.

V následujících letech jsme pod hlavičkou 

Moravského ornitologického spolku zorgani-

zovali řadu pěkných zájezdů, a to převážně do 

zoologických zahrad. Našim hlavním cílem již 

nebylo pozorování ptactva, ale snaha udělat 

akci vhodnou i pro širší veřejnost a naše rodin-

né příslušníky.

Nyní, kdy je MOS součástí ČSO, která je 

v regionech organizována prostřednictvím 

poboček, jsme se rozhodli dát poznávacím 

zájezdům nový smysl. Především nám jde 

o navázání spolupráce se sousedními poboč-

kami ČSO, o poznávání nových lokalit a o vzá-

jemné seznámení našich členů. Z řady zají-

mavých míst, která se nabízejí, jsme si vybrali 

východní Čechy s velmi známou vodní nádrží 

Rozkoš, z níž v poslední době přicházejí velmi 

zajímavá pozorování do námi provozovaného 

Ornitologického Vzájemně Informačního Ser-

visu (OVIS). Většina z nás v této oblasti nikdy 

osobně nebyla a nedaleko jsou i Josefovské 

louky, o nichž se již řadu měsíců diskutuje, 

jako o plánované ornitologické rezervaci ČSO. 

Poblíž je i Východočeská ZOO ve Dvoře Králo-

vé n. L., tedy dobrý důvod k účasti i pro naše 

rodinné příslušníky a pro ty, co chtějí mít jisto-

tu, že opravdu něco zajímavého uvidí.

Ani program pro ornitology – pozorová-

ní ptactva, jsme však nemohli nechat náhodě. 

V dostatečném předstihu jsme se spojili s kolegy 

z Východočeské pobočky ČSO, aby nám dopo-

ručili nejen nejvhodnější termín k návštěvě, ale 

aby nás i dovedli na místa, kde bude opravdu co 

pozorovat. Této role se skvěle ujal Miloslav Hro-

mádko, který nám podal i vyčerpávající výklad 

na Josefovských loukách. Mimo jiné nám ozná-

mil, že jsme historicky prvním zájezdem na tuto 

ornitologickou lokalitu. A právě díky spolupráci 

při pořádání zájezdu s kolegy z východočeské 

pobočky jsme se dozvěděli, že na vodní nádrži 

Rozkoš není moc ptáků k vidění. Doporučili 

nám proto navštívit Bohdanečské rybníky. Ty 

byly sice o pár desítek kilometrů mimo naši tra-

su, ale byly větší zárukou, že si na své přĳ dou 

i ornitologové a pozorovatelé ptactva. Souhlasili 

jsme tedy se změnou programu a po vystoupení 

dvou třetin účastníků ve Dvoře Králové n. L. jeli 

ornitologové na Bohdanečské rybníky.

V zoo nás uvítal ing. Kamil Čihák, který 

naši skupinu předal v zoo svým kolegům ke 

komentované prohlídce ZOO včetně veřejnos-

ti nepřístupného zázemí. Sám pokračoval se 

zbývající skupinou na Bohdanečské rybníky, 

kde společně pozorovali husy velké, běločelé, 

i polní, lžičáky pestré, volavky bílé i řadu dal-

ších druhů ptáků. Všechny nadchl nádherný 

biotop i zasvěcené vyprávění o ochranářských 

aktivitách v oblasti.

Obě skupiny se pak opět setkaly v ZOO, kde 

ještě ornitologové stihli absolvovat prohlídku 

pavilonu „Ptačí svět“ a poté se již jelo společně 

domů do Mohelnice, Olomouce, Přerova, Neza-

myslic, ale i Českého Těšína. V závěru musím 

totiž zmínit i to, že jsme tento poznávací zájezd 

pořádali také ve spolupráci se Slezskou orni-

tologickou společností – pobočkou ČSO, jejíž 

členové přĳ eli do Přerova vlakem a společně 

s námi zájezd absolvovali.

Závěrem bych chtěl poděkovat především čle-

nům Východočeské ornitologické pobočky ČSO 

– Miloslavovi Hromádkovi a Kamilovi Čiháko-

vi za skvělou průvodcovskou činnost a pomoc 

při organizaci zájezdu, ZOO Dvůr Králové n. L. 

za bezplatný vstup pro členy zájezdu a průvod-

covskou činnost v ZOO.

Jiří Šafránek
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